
Give and it will be given unto you VIII  

The Tithe is one tenth of our income, and some have treated the tithe as a kind of magic: if you give 

9.9% the magic won’t work they say…I have also wondered if you gave more than 10% if that would 

mess up the principle that God’s generosity would come to you? But I believe that 10% is only a 

benchmark, and that the reason tithing works the way it does, is that when we plan to give and then 

cheerfully fulfill that plan, God’s generosity can flow toward us, whether it is 5% or 2% or some other 

figure. It is the fulfilling of the plan that creates the openness in our soul, and into that openness God 

can pour out his blessings. Just as you cannot put a gift into a clenched fist, so when we are generous 

toward God and open to his will, he gives us gifts. Years later I worked with a woman at St. Joachim 

parish in Hayward whose dad was a firm believer in sacrificial giving; she said he would take 10% of his 

weekly take home pay, put it in an envelope and put it onto the dinner table, and would leave it there 

until the end of the month. If needed the family could dip into the envelope, but she said in fact they 

never had to. Each month her dad would put the whole tithe into the offering basket at church. That is a 

good strategy especially for those who are fearful of sacrificial giving, because 

just in case, the money is there. But the principle remains, “You cannot out give God!” 

IHM Pray for us.   

Father Jerry  

 

 

Dad y se os Dara VIII 

El diezmo es el 10% de nuestras ganancias y muchos han usado el diezmo como algo magico: Si tu das 

9.9% la magia no trabaja de esa manera ellos dicen… Yo a veces tengo curiosidad si tu das más del 10% 

si eso echara a perder el principio que la generosidad de Dios vendrá a ti? Pero yo creo que el diezmo es 

solamente una guia y la razón que el diezmo trabaja de esa manera es porque cuando nosotros 

planeamos de dar alegremente , y cumplimos el plan, la generosidad de Dios viene hacia nosotros, 

aunque sean 5% o el 2% u otra cantidad. Es cumplir con el plan que crea una claridad en nuestra alma, y 

en esa claridad Dios puede dar sus bendiciones. Asi como tu no puedes poner un regalo en una mano 

cerrada, es asi cuando nosotros somos generosos hacia Dios y dispuestos a su voluntad, el nos da 

regalos. Años después, yo trabajé con una mujer en la parroquia de San Joaquin en Hayward y su padre 

firmemente creia en dar 

con mucho sacrificio; ella dijo que el ponia aparte el 10% de su pago semanal, lo ponia en un sobre y lo 

dejaba en la mesa donde comian, y lo dejaba alli hasta el final del mes. Si lo necesitaban la familia 

tomaria algo del sobre, pero ella dijo que realmente ellos nunca lo hicieron. Cada mes su padre ponia la 

ofrenda total en la cesta de ofertas en la iglesia. Esa es un buena estrategia especialmente para aquellos 

que tienen miedo de dar con mucho sacrificio, porque, por si acaso, el dinero esta alli. Pero el principio 

esta alli, “Tú no puedes dar más que Dios!” 

ICM Ora por nosotros   

Padre Jerry 


